
     

Utlåtande 2009: RI (Dnr 326-728/2009) 

 

 

Åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla 
Motion av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) (2009:15) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande 

Motion (2009:15) av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) om 

Åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla anses besvarad med 

vad föredragande borgarrådet anfört. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) föreslår i en motion (2009:15) 

att en ny åtgärdsplan ska tas fram för hur Stadshuset ska göras tillgängligt för 

människor med funktionsnedsättning senast 2010 då Stockholm har som mål 

att bli världens mest tillgängliga huvudstad. Motionärerna vill också att en 

utvärdering görs av den kompetens som fastighetskontoret har på området för 

att undvika att framtida ombyggnationer inte anpassas till funktionsnedsätt-

ning. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, trafik- 

och renhållningsnämnden, Farsta stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby stads-

delsnämnd, Norrmalms stadsdelsnämnd och kommunstyrelsens handikappråd.  



Stadsledningskontoret anser att det är viktigt att arbetet med att förbättra 

tillgängligheten fortsätter. Att ta fram en ny åtgärdsplan är dock inte nödvän-

digt utan kontoret föreslår istället att den befintliga planen revideras utifrån 

nya kunskaper och att åtgärderna kostnadsberäknas och prioriteras inbördes. 

Fastighetsnämnden anser att Stockholm har som mål att bli världens mest 

tillgängliga huvudstad 2010. Arbetet med att göra Stadshuset tillgängligt för 

alla är ett arbete som alltid finns med vid alla ombyggnader. Vid alla dessa 

ombyggnader måste hänsyn tas att Stockholms stadshus är en av världens mest 

kända nationalromantiska byggnader. Många av de åtgärder som gjorts i 

Stadshuset för att förbättra tillgängligheten är kompromisser med hänsyn till 

det arkitektoniska och de olika verksamheterna. När bättre lösningar finns att 

tillgå så kommer dessa att användas. De förslag på beslut som motionsskrivar-

na föreslår ser fastighetskontoret positivt på. 

Trafik- och renhållningsnämnden anser att under våren 2009 har fastig-

hetskontoret, i samråd med tillgänglighetsprojektet, påbörjat utredningar av de 

mest prioriterade punkterna som är kvar att göra i åtgärdsprogrammet. Trafik- 

och renhållningsnämnden anser inte att det behövs någon ny åtgärdsplan för 

Stadshusets tillgänglighet. Programmet från 2002 kan fortfarande användas. 

Farsta stadsdelsnämnd anser att den lägesrapport som tagits fram för för-

bättrad tillgänglighet är aktuell och följs. Det är därför svårt att se några skäl 

till varför ytterligare en åtgärdsplan ska tas fram. 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd anser att Stadshusets alla delar ska 

vara tillgängliga för alla. 

Norrmalms stadsdelsnämnd anser att Stadshuset bör tillgänglighetsanpassas 

så långt möjligt senast år 2010, då Stockholms stad har satt som mål att vara 

världens mest tillgängliga huvudstad. 

Kommunstyrelsens handikappråd anser att det är angeläget att vi får ett 

stadshus som är tillgängligt för alla. Men vi tror inte att det behövs någon ny 

inventering av tillgängligheten i Stadshuset, då det redan finns en inventering 

som gjordes för ett par år sedan. 

 

Mina synpunkter 

 

Under ett antal år har det inom staden pågått ett omfattande och mödosamt 

arbete med att göra Stockholm till en stad för alla. Att tillgänglighetsanpassa 

en stad är oerhört omfattande arbete som tar tid. Stockholm är dessutom värl-

dens vackraste huvudstad på vatten med unika gamla stadsmiljöer, vacker 

natur och klassiska byggnadsverk. Detta är värden som ska vara tillgängliga 

för alla, men som samtidigt i sig är en utmaning i det pågående tillgänglig-

hetsarbetet. 



Stadshuset är inte bara kommunfullmäktiges arena och en stor arbetsplats. 

Stadshuset är också en unik och vacker byggnad från början av 1900-talet. Hit 

kommer varje år hundratusentals turister för att besöka och beskåda ett av vårt 

lands mest välkända landmärken.  

Stadshuset ska vara en byggnad med hög säkerhet kombinerat med god 

tillgänglighet. Möjligheten till insyn och påverkan ska inte påverkas av om en 

person har funktionsnedsättning eller ej. Det ska vara möjligt för alla stock-

holmare och besökare att njuta av Stadshuset. Samtidigt måste alla förändring-

ar göras med stor varsamhet och känsla för Stadshusets kulturhistoriska värde. 

Många åtgärder har genomförts för att förbättra tillgängligheten för perso-

ner med funktionshinder. I många fall är åtgärderna kompromisser med hänsyn 

till det arkitektoniska och de olika verksamheterna. Det finns förslag på åtgär-

der i åtgärdsprogrammet som inte är möjliga att genomföra men där andra 

lösningar har tagits fram för att göra det möjligt för funktionshindrade att vara 

delaktiga. Ett sådant exempel är åhörarläktaren som inte är tillgänglig för rull-

stolsburna. Till dess att fastighetskontoret hittat en bra lösning får rullstolsbur-

na följa debatten från Rådssalen eller via webb-tv från annan lokal i Stadshu-

set.  

För oss likt andra organisationer, är våra medarbetare den enskilt viktigaste 

resursen. Jag känner stort förtroende för stadens chefer och medarbetare, att de 

innehar rätt kompetens för sitt uppdrag. Om fastighetskontoret gör bedöm-

ningen att någon specifik kompetens saknas förutsätter jag att denna inhämtas 

fortlöpande. 

Jag anser att det är viktigt att arbetet med att förbättra tillgängligheten fort-

sätter. Att ta fram en ny åtgärdsplan är dock inte nödvändigt utan jag föreslår 

istället att den befintliga planen revideras utifrån nya kunskaper och att åtgär-

derna kostnadsberäknas och prioriteras inbördes.  

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2009:15) av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) 

om åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 



Reservation anfördes av borgarråden Roger Mogert (s) och Ann-Margarethe 

Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Motion (2009:15) av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) om Åt-

gärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla anses i huvudsak vara be-

svarad. 

2. Därutöver vill vi framföra följande. 

 

Vi delar motionärernas uppfattning att Stockholms stad ska vara ett föredöme i till-

gänglighetsarbetet och att arbetet går för långsamt, men anser i likhet med Kommun-

styrelsens handikappråd att den befintliga inventeringen fortfarande kan användas.  

Det är bra att åtgärdsplanen uppdateras med ny kunskap, kostnadsberäknas och 

prioriteras inbördes, vilket vi förutsätter görs i samverkan med handikapprådet. Dess-

utom är det viktigt att den reviderade åtgärdsplanen kompletteras med tidsramar och 

uppföljning, med målet att åtgärdsplanen ska vara genomförd senast 2010. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följande. 

 

Jag föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Bifalla motionen 

2. Därutöver anföra följande: 

 

Det är glädjande att nämnderna som har haft motionen på remiss är positiva till försla-

gen i motionen. Nu krävs det politisk vilja, så att Stadshusets tillgänglighetsanpassning 

hinner bli klar under 2010, då Stockholm ska vara ”världens tillgängligaste huvud-

stad”. Stadshuset är, precis som borgarrådet skriver, en av Stockholms mest besökta 

byggnader och borde därför vara ett föredöme i stilfull tillgänglighetsanpassning. 

Stadshuset ska vara tillgängligt för alla och personer med funktionsnedsättning ska 

inte behöva be om hjälp eller känna sig osäkra på att komma fram då de besöker 

Stadshuset. 

Det viktigaste är inte huruvida en ny plan skrivs fram eller om den tidigare revide-

ras, utan att arbetet prioriteras. Flera av de åtgärder som påpekades av trafikkontoret i 

en rapport 2005 har ännu inte blivit genomförda. Exempelvis är åhörarläktaren ännu 

inte tillgänglig för rullstolsburna personer. Det är också oacceptabelt att till exempel 

skyltar görs om utan att göras taktila. Om bara viljan finns, går det utmärkt att göra 

taktila skyltar som fortfarande liknar originalet.  

 



Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande 

Motion (2009:15) av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) om 

Åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt för alla anses besvarad med 

vad föredragande borgarrådet anfört. 

 

 

Stockholm den  

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Ylva Tengblad 

 

 

 

 



 

ÄRENDET 

 

Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda mp) föreslår i en motion (2009:15) 

att en ny åtgärdsplan ska tas fram för hur Stadshuset ska göras tillgängligt för 

människor med funktionsnedsättning senast 2010 då Stockholm har som mål 

att bli världens mest tillgängliga huvudstad.  

Motionärerna föreslår vidare att en utvärdering ska göras av den kompetens 

som fastighetskontoret har på området för att undvika att framtida ombyggna-

tioner inte anpassas till funktionsnedsättning. 

Den åtgärdsplan som finns ”Stockholms Stadshus – öppet för alla!” togs 

fram av gatu- och fastighetskontoret i september 2002 utifrån en inventering 

av hinder och brister som genomfördes av Tillgänglighetsprojektet i februari 

2002. Den 22 oktober 2002 beslutade den dåvarande gatu- och fastighets-

nämnden att det fortsatta arbetet med förbättrad tillgänglighet och användbar-

het av Stadshuset skulle följa programmet. Åtgärderna i programmet är indela-

de i fyra kategorier: Enkelt åtgärdade hinder på gatumark, Enkelt åtgärdade 

hinder på tomtmark, Enkelt åtgärdade hinder i byggnaden samt Program för 

särskilda delar i byggnaden. Senast i mars 2009 listades de förslag i program-

met som inte har genomförts.  

 

BEREDNING  

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, trafik- 

och renhållningsnämnden, Farsta stadsdelsnämnd, Hässelby-Vällingby stads-

delsnämnd, Norrmalms stadsdelsnämnd och kommunstyrelsens handikappråd.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 juni 2009 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Stadshuset byggdes 1911 – 1923 efter arkitekten Ragnar Östbergs ritningar. Det är ett 

av Sveriges mest kända nationalromantiska byggnadsverk. Stadshuset ska vara en 

byggnad med hög säkerhet kombinerat med god tillgänglighet. Möjligheten till insyn 

och påverkan ska inte påverkas av om en person har funktionsnedsättning. Det ska 

vara möjligt för alla stockholmare och besökare att njuta av Stadshuset. Samtidigt 

måste alla förändringar göras med stor varsamhet och känsla för Stadshusets kulturhi-

storiska värde.  

Stadsledningskontoret hyr Stadshuset av fastighetskontoret som äger och förvaltar 



 

byggnaden. En dialog förs när ombyggnationer planeras och genomförs. Fastighets- 

och saluhallsnämnden fastställde i december 2006 en underhållsplan för Stadshuset för 

perioden 2007 – 2011. Underhållsplanen har tagits fram för att planera och kostnads-

beräkna arbetet med att behålla Stadshusets värde och funktioner. Den omfattar såväl 

yttre som inre underhåll och tillgänglighetsanpassningar både i Stadshuset, i parken 

och av övrig omgivande mark.  

Många åtgärder har genomförts för att förbättra tillgängligheten för personer med 

funktionshinder. I många fall är åtgärderna kompromisser med hänsyn till det arkitek-

toniska och de olika verksamheterna. Det finns förslag på åtgärder i åtgärdsprogram-

met som inte är möjliga att genomföra men där andra lösningar har tagits fram för att 

göra det möjligt för funktionshindrade att vara delaktiga. Ett sådant exempel är åhörar-

läktaren som inte är tillgänglig för rullstolsburna. Till dess att fastighetskontoret hittat 

en bra lösning får rullstolsburna följa debatten från Rådssalen eller via webb-tv från 

annan lokal i Stadshuset.  

Stadsledningskontoret anser att det är viktigt att arbetet med att förbättra tillgäng-

ligheten fortsätter. Att ta fram en ny åtgärdsplan är dock inte nödvändigt utan kontoret 

förslår istället att den befintliga planen revideras utifrån nya kunskaper och att åtgär-

derna kostnadsberäknas och prioriteras inbördes. 

Stadsledningskontoret föreslår därför att motion  2009:15 ”Åtgärdsplan för att göra 

Stadshuset tillgängligt för alla” av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson, båda (mp), 

anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i kontorets tjänsteutlåtande. 

 

 

Fastighetsnämnden  

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 juni 2009 att god-

känna och åberopar kontorets utlåtande som svar på motion (2009:15). 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Marin Michel (mp), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Yildiz Kafkas (mp), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 maj 2009 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stockholms stadshus är en av världens mest kända nationalromantiska byggnadsverk. 

Vid alla ombyggnader måste hänsyn tas så att inte stadshusets unika arkitektoniska 

värden förvanskas. Detta och hänsyn till de olika verksamheterna i stadshuset gör att 

det oftast blir en kompromiss mellan de olika intressena.  

Som exempel till det kan beskrivningen av arbetet med att finna lösningar för rull-

stolsanvändare som kommer till stadshuset som turist. Trappstegen mellan Gyllene 



 

salen och Blå Hallen mot Rådskorridoren är en sådan plats som är svår att lösa. Dels 

går all transport av porslin den vägen när det dukas i Blå Hallen, dels går alla turister 

där. Idag ligger en ramp på platsen som inte uppfyller kravet på lutningen för en han-

dikappramp. Anledningen är att en längre ramp skulle hindra strömmen av turisterna 

med risken att någon skulle snubbla och skada sig på rampen. Den lösning vi nu ser på 

är en helt ny lyft som troligast går att fälla ner i golvet. Om det går att installera lyften 

kommer hela transporten av porslin att flyttas till södra korridoren där moderaternas 

kansli sitter. Eftersom korridoren hos moderaternas kansli används som teknikrum vid 

större tillställningar i Blå Hallen, exempelvis Nobelfesten, så måste rampen användas i 

trappan vid dessa tillfällen för transporten av porslin, m.m. Fungerar lyften bra är pla-

nen att även installera en liknande lyft i De Hundrades Valv för att ta upp nivåskillna-

den till vigselrummet. 

Liknande problem är det att finna en lösning att nå åhörareläktaren i Rådssalen. 

Den hiss med schakt som finns har inte de mått som behövs för att få in en rullstol. Att 

bygga om hissen går inte eftersom schaktet inte går att göra större. En hiss i trappan 

eller en ny hiss på annan plats är något som fastighetskontoret söker lösning på. Av 

den anledningen får åhörare som är rullstolsanvändare sitta inne i Rådssalen och där 

följa debatten.     

När det gäller skyltningen och skyltprogrammet som togs fram 2005 i samarbete 

med Stadsledningskontoret togs beslut att de inte skulle bli taktila för namnskyltar och 

att övrig skyltning skulle vara taktila som knapparna i hissarna, WC. Anledningen till 

beslutet var att skyltarna skulle likna de ursprungliga namnskyltarna samt att 

kontrasten på skyltarna är bra.  

En viktig funktion är belysningen för de med nedsatt syn. Fastighetskontoret arbe-

tar mycket med att hitta bra lösningar på det, ett exempel är korridoren på våning 2. 

För de med nedsatt hörsel har alla sammanträdesrum hörselhjälpmedel och utrym-

ningslarmet är förstärkt med blixtljus och kommer kompletteras med talande medde-

landen.   

Fastighets- och saluhallsnämnden har den 14 december 2006 presenterat en under-

hållsplan för stadshuset för perioden 2007-2011. I denna upptas olika åtgärder för att 

förbättra tillgängligheten. Ambitionen är att tillgängligheten i stadshusmiljön för funk-

tionsnedsatta personer successivt förbättras med inriktning på slutmålet 2010, då 

Stockholm skall vara världens mest tillgängliga huvudstad. 

Fastighetskontoret ser positivt på motionsskrivarnas förslag på beslut. 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 9 juni 

2009 att överlämna och åberopar kontorets utlåtande som svar på remissen. 



 

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamoten Kajsa Stenfelt (v), bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Sebastian Wiklund (v), bilaga 1. 

 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 18 maj 2009 har i huvudsak föl-

jande lydelse. 

 

Under våren 2009 har Fastighetskontoret, i samråd med Tillgänglighetsprojektet, på-

börjat utredningar av de mest prioriterade punkterna som är kvar att göra i åtgärdspro-

grammet. Det gäller ny ramp till Stadshusterrassen, souvenirbutikens ingång och trap-

pan och ingången vid Eken. En ny typ av liten trapplift, som nu utvecklas inom Värdig 

entré-projektet, ska prövas i visningsrundans två trappor och till podiet i Rådssalen.  

Trafikkontoret anser inte att det behövs någon ny åtgärdsplan för Stadshusets till-

gänglighet. Programmet från 2002 kan fortfarande användas. Det gäller nu att intensi-

fiera arbetet med att genomföra de åtgärder som ännu inte är utförda, samt att säker-

ställa att alla förändringar och ombyggnader görs på ett sådant sätt att de är bra för 

alla, oavsett funktionsförmåga.  

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 

14 maj 2009 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på re-

missen från kommunstyrelsen. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 22 

april 2009 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Stadsdelsförvaltningen delar uppfattningen att stadshusets alla delar ska vara till-

gängliga för alla. 

 
 

 

Farsta stadsdelsnämnd 

 

Farsta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 14 maj 2009 att 

stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Farsta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 april 2009 har i 

huvudsak följande lydelse. 



 

 

Ska staden uppnå sitt mål att vara världens mest tillgängliga huvudstad år 2010 måste 

ett flertal åtgärder under kort tid utföras både i utemiljön och i offentliga lokaler. 

Stadshuset är en symbol för demokratin och vad gäller tillgänglighet bör staden föregå 

med gott exempel i sina egna lokaler. Stadshuset har ett stort kulturhistoriskt värde och 

möjligtvis kan det vid enstaka situationer försvåra ombyggnader för ökad tillgänglig-

het.  

Förvaltningen utgår ifrån att den lägesrapport som tagits fram för förbättrad till-

gänglighet är aktuell och följs. Det är därför svårt att se några skäl till varför ytterliga-

re en åtgärdsplan ska tas fram.  

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlå-

tande som svar på remissen. 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 14 maj 

2009 att remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 april 2009 

har i huvudsak följande lydelse. 

 

Stadshuset invigdes år 1923 och är en av Sveriges mest populära turistattraktioner, 

samtidigt som det är en politisk arena och arbetsplats för cirka 200 personer. För-

valtningen och Norrmalms handikappråd är eniga med motionärerna i att utgångs-

punkten måste vara att Stadshusets alla delar ska vara tillgängliga för alla, såväl för 

besökare som för dem som arbetar i huset. Vid ombyggnationer måste tillgänglig-

hetsanpassning ingå som en självklar del i arbetet. Med tanke på det symbolvärde 

Stadshuset har för Stockholm stad anser förvaltningen att det är av stor vikt att 

Stadshuset tillgänglighetsanpassas så långt möjligt senast år 2010, då Stockholm 

stad har satt som mål att vara världens mest tillgängliga huvudstad.  

Tillgänglighetsprojektet inom trafikkontoret i Stockholms stad fungerar som in-

terna konsulter i tillgänglighetsfrågor inom staden och samarbetar bl.a. med fastig-

hetskontoret angående Stadshuset. Förvaltningen anser att det är bra att det finns en 

samlad kompetens avseende tillgänglighetsfrågor, men det är också viktigt att alla 

fastighetsförvaltande bolag och förvaltningar har egen kompetens inom området.  

 
 

 



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M.  

 

Fastighetsnämnden  

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Marin Michel (mp), enligt föl-

jande. 

 

Det fattas fortfarande många åtgärder för att Stadshuset ska bli tillgängligt för alla. 

Enligt den nu gällande åtgärdsplanen skulle Stadshuset vara anpassat redan 2006. Det 

är glädjande att fastighetsförvaltningen i sitt förslag till remissvar  välkomnar motio-

nens förslag och att en ny åtgärdsplan tas fram, så att Stadshuset  blir tillgängligt för 

alla människor med funktionsnedsättning senast 2010. Det är  också glädjande att 

förvaltningen är positiv till att en utvärdering görs av  kunskapsnivån hos de personer 

som arbetar med ombyggnationer. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Yildiz Kafkas (mp), enligt följande. 

 

Yildis Kafkas (mp) instämmer i Martin Michells (mp) särskilda uttalande. 

 

Trafik- och renhållningsnämnden  

 

Särskilt uttalande gjordes av ledamoten Kajsa Stenfelt (v) enligt följande. 

 

Det är märkligt att åtgärdsplanen för att göra Stadshuset tillgängligt för alla inte ännu 

är helt genomförd. Vi anser inte att en ny åtgärdsplan är nödvändig, men det är av 

största vikt att kontoret redovisar en tydlig genomförandeplan av de punkter som åter-

står att genomföra av programmet ”Stockholms Stadshus – öppet för alla”, samt att 

nämnden får en regelbunden uppföljning av arbetet. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Sebastian Wiklund (v) enligt följande. 

 

Ersättaren Sebastian Wiklund (v) instämmer i särskilt uttalande från (v). 
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2009:15 Motion av Ylva Wahlström och Stefan Nilsson (båda 

mp) om åtgärdsplan för att göra Stadshuset tillgängligt 

för alla 

Dnr 326-728/2009 

 

 

Stockholm har som mål att bli världens mest tillgängliga huvudstad 2010. Som 

ett led i detta delar staden ut S:t Julienpriset till dem som ansträngt sig mest för 

att göra sin verksamhet tillgänglig för allmänheten. Det är positivt att man 

uppmuntrar stadens näringsidkare att göra Stockholm tillgängligt för alla, men 

allvarligt att man inte prioriterar den egna tillgängligheten. 

 Stadshuset är symbolen för demokrati i Stockholm. Tyvärr kan alla inte ta 

del av demokratin på lika villkor. Människor med funktionshinder stöter på 

många problem när de vill ta del av beslutsfattandet i Stadshuset eller vill be-

söka byggnaden av andra skäl. Utgångspunkten måste vara att Stadshusets alla 

delar ska vara tillgängligt för alla, och att personer med funktionsnedsättning 

inte ska behöva be om hjälp eller känna sig osäkra på att komma fram då de 

besöker Stadshuset. 

 Trafikkontoret publicerade 2005 en rapport (”Lägesrapport för Stockholms 

Stadshus”) med åtgärder som skulle vara genomförda senast i december 2006 

enligt ett tidigare beslutat program från 2002 (”Stockholms Stadshus – öppet 

för alla!”). Flera av de åtgärder som Trafikkontoret påpekade har ännu inte 

blivit genomförda. Som exempel kan nämnas att åhörarläktaren inte är till-

gänglig för rullstolsburna personer, inte heller podiet upp till talarstolen. Vis-

ningsrundan fungerar långt ifrån smidigt för människor med rullstol eller rulla-

tor.  

 Kommunstyrelsens handikappråd har vid flera tillfällen påpekat att arbetet 

med tillgänglighet måste intensifieras, men intresset från den moderatledda 

majoriteten verkar svalt. Fastighetskontoret har också visat bristande intresse 

att driva frågan framåt. I de fall där ombyggnation har skett har man inte ens 



 

passat på att handikappanpassa. Som exempel kan nämnas att nya skyltar sat-

tes upp utan att de gjordes taktila, d.v.s. att synskadade ska kunna känna på 

dem vad det står.  

 Vi föreslår att fullmäktige beslutar att 

1. en ny åtgärdsplan tas fram för att göra Stadshuset tillgängligt för män-

niskor med funktionsnedsättningar senast 2010, då Stockholm har som 

mål att bli världens mest tillgängliga huvudstad 

2. en utvärdering görs av den kompetens som Fastighetskontoret har på 

området för att undvika att framtida ombyggnationer inte anpassas till 

funktionsnedsättning. 

 

Stockholm den 30 mars 2009 

 

Ylva Wahlström Stefan Nilsson 

 


